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Technische vragen  (verhelderende vragen) 
 

 

 

 
 
 
 
Aan de portefeuillehouder:  

 

Datum:03-02-2023 
 

Onderwerp: Bomenkap Marijkelaan Zuid-Beijerland 
 

De portefeuillehouder wordt verzocht de volgende technische vragen te beantwoorden:  
 

- Is er gekeken naar de mogelijkheid bomen te behouden die nog levensvatbaar zijn en weinig 
“overlast” bezorgen? 

Antwoord: 
Ja, daar is naar gekeken. De kapvergunning betreft het project reconstructie centrum Zuid-
Beijerland. De betreffende bomen zijn qua vitaliteit, kwaliteit en omvang niet de moeite waard 
om te behouden en/of te verplanten. Daarbij leveren deze bomen met enige regelmaat minder 
veilige situaties op vanwege (spontaan) vallend hout. Deze bomen (essen) worden de laatste 
jaren ook steeds meer geplaagd door de essentaksterfziekte waardoor wij behoorlijk 
terughoudend zijn met de aanplant van nieuwe essen of het verplanten van bestaande 
exemplaren. Bijkomend is dat het toenmalige college van gemeente Korendijk in 2018 aan 
bewoners heeft gemeld bij de voorbereidingen van dit project (toen vooruit geschoven i.v.m. de 
naderende herindeling) te bekijken of kap en herplant mogelijk is.  
 
- Is er nog een mogelijkheid de bomen terug te snoeien zodat ze minder overlast verzorgen 

en weer levensvatbaar worden? 
Antwoord: 
Het snoeien van de essen maakt ze (nog) vatbaarder voor de essentaksterfziekte met alle mogelijke 
consequenties van dien. Het toppen van de bomen wordt zeker niet geadviseerd omdat de 
consequentie daarvan is dat die werkzaamheden iedere 3-4 jaar opnieuw uitgevoerd moet worden. 
In beginsel spreekt onze bomenverordening ook van terughoudendheid van het zwaar snoeien, 
kandelaberen of toppen van bomen om overlast tegen te gaan. 
 

- Hoe voorkomt de gemeente dat we in de toekomst nog meer bomen moeten kappen door 
ondeugdelijk snoeiwerk? 

Antwoord: 
Er is door ter zake kundige niet geconstateerd dat er hier sprake is van ondeugdelijk snoeiwerk. Dat 
is dan ook geen reden voor de voorgenomen kap van deze bomen. 
 

- Gaat de gemeente volwassen bomen terugplaatsen? Dit is prijziger, maar geeft wel gelijk de 
juiste uitstraling. 

Antwoord:  
Volgens het principe “een boom eruit betekent ook weer een boom erin” worden er weer eenzelfde 
aantal bomen terug geplant. De minimale maatvoering daarvoor is 18/20 (stamomtrek op 1 meter 
boven het maaiveld). Het aanplanten van volwassen bomen is niet wenselijk omdat dat de 
aanslagkans aanzienlijk veel kleiner is ten opzichte van jonge bomen. Daarbij is het aankopen, 
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vervoeren en weer opnieuw aanplanten van volwassen bomen een zeer kostbare kwestie. Voor 13 
gelijkwaardige volwassen bomen kan dat al snel vele tienduizenden tot soms wel honderdduizenden 
euro’s oplopen.  
 

- Op dit moment worden (naar horen zeggen) alleen bezwaren van direct omwonenden in 
behandeling genomen. Wat is hier de regelgeving voor? Inwoners die verderop wonen 
kunnen ook geraakt worden door de kap van deze bomen. 

Antwoord: 
In oktober 2022 is er een bewonersavond georganiseerd waarin onder andere ook gevraagd werd 
naar de mening van bewoners ten aanzien van de huidige bomen. Er waren geen bewoners die 
aangaven de bomen te willen behouden. Wel waren er verschillende bewoners die aangaven enorm 
veel overlast van de te grote bomen te ervaren. Behalve de geluiden op de bewonersavond is er 
eerder meerdere keren bij de gemeente geklaagd over de te grote en de onveilige bomen in de 
straat. Belanghebbenden kunnen/mogen altijd bezwaar en beroep aantekenen tegen een 
voorgenomen gemeentelijke beslissing ten aanzien van te kappen bomen. De richtlijn daarvoor is dat 
die mensen dan maximaal 200 meter vanaf de betreffende boom wonen of vanuit hun huis direct 
zicht hebben op de betreffende bomen. Voor belangenorganisaties op bomengebied worden andere 
eisen gehanteerd. 
 

Toelichting: Aan de Marijkelaan in Zuid-Beijerland worden 13 bomen gekapt. In het verleden zijn 
deze slecht bijgehouden waardoor ze niet meer “toekomstbestendig” zouden zijn. De fractie van 
GroenLinks is ter plaatsen gaan kijken en heeft gesproken met een aantal aanwonenden. De 
meningen zijn verdeeld. Er zijn bomen die direct overlast opleveren doordat de wortels de riolering 
aan tasten. Andere bomen lijken nog prima tientallen jaren verder te kunnen leven zonder heel veel 
overlast op te leveren. GroenLinks heeft daarom de volgende technische vragen: 
 
 
 
 

 

 


